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بررسی چالش های اپراتوری در پنل 
تخصصی نمایشگاه الکامپ با حضور 

ایرانسل

الکامپ  روز  سومین  تخصصی  نشست  در 
۱۴۰۳ و با حضور ایرانسل، چالش هایی از جمله 
ثبات تعرفه های ارتباطی در سالیان گذشته، مورد 

بررسی قرار گرفت.
دوشنبه  ایرانسل،  عمومی  روابط  گزارش  به 
الکامپ،  از نمایشگاه  ۱۱ تیر و در سومین روز 
ایرانسل،  برند  مدیرکل  موحدی  رضا  مهندس 
در نشست تخصصی »الکامپ تاکس« حضور 
بررسی  که  نشست  موضوع  درباره  و  یافت 
چالش های اپراتورها بود، گفت: برندهای بزرگ با 
دشواری های متعددی مواجه هستند که از جمله 
جغرافیایی  گستردگی  ایران،  در  مشکلات  این 
است که باعث می شود از نظر مانیتور کردن و 

کنترل کیفیت، شرایط سخت تر شود.
و  تعرفه ای  بحث های  به  ادامه  در  موحدی 
و  کرد  اشاره  اپراتورها  فعالیت  روی  آن  تأثیر 
بودجه های  نیازمند  بزرگ  شرکت های  گفت: 
قابل توجه و بالا هستند و اکنون تمام صنایع و 
کسب وکارها از این منظر شرایط بهتری نسبت به 
اپراتورها دارند؛چرا که در حوزه ارتباطی تعرفه ها 
طی سالیان گذشته ثابت بوده و به غیر از سال 
گذشته که شاهد افزایش اندک تعرفه ها بودیم، 
تغییر دیگری رخ نداده است. این موضوع نیز 
اپراتورها، روند حفظ  اندک  به بودجه  با توجه 
با دشواری های  را  توسعه  عملیات  و  تجهیزات 

متعدد مواجه می کند.
نیروی  تأمین  بحث  را  دیگر  چالش  موحدی 
انسانی متخصص دانست و گفت: طی سال های 
در  انسانی،  نیروی  مهاجرت  دلیل  به  گذشته 
و  متخصص  نیروی  کردن  پیدا  متعدد  موارد 
موقعیت های  برخی  گاه  و  شده  حاذق سخت 

شغلی حتی ۶ ماه خالی می ماند.
مدیرکل برند ایرانسل تحریم ها را نیز مشکل 
مرزهای  لبه  بر  حرکت  که  دانست  دیگری 
می شود  موجب  و  می کند  دشوار  را  تکنولوژی 
نسبت به تکنولوژی روز دنیا، کمی عقب ماندگی 

ایجاد شود.
حوزه  در  که  ممیزی هایی  به  پایان  در  وی 
اعمال می شود اشاره  نهادها  از سوی  تبلیغات 
جلوی  محدودیت ها  دسته  این  گفت:  و  کرد 
خلاقیت تیم های تولید محتوا را گرفته و برای آنها 

مشکل ساز می شود.

سرپرست مدیریت شعبۀ استان 
مازندران بیمه سرمد معرفی شد

با  سرمد،  بیمه  عمومی  روابط  گزارش  به 
حضور فرشباف سرپرست مدیریت امور شعب 
و نمایندگان و فرهی مدیر سرمایه انسانی، علی 
فلاح توری به عنوان سرپرست مدیریت استان 

مازندران بیمه سرمد معرفی شد.
به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، با حضور 
و  شعب  امور  مدیریت  سرپرست  فرششباف 
نمایندگان و فرهی مدیر سرمایه انسانی، علی 
فلاح توری به عنوان سرپرست مدیریت استان 

مازندران بیمه سرمد معرفی شد.
فروش  شبکه  حضور  با  که  جلسه  این   در 
استان همراه بود، فرشباف سرپرست مدیریت 
امور شعب و نمایندگان به بیان و مرور برنامه 
های پیش روی معاونت بازاریابی و شبکه فروش 
ریزی  برنامه  با  کرد  امیدواری  ابراز  و  پرداخت 
استان  ای  بیمه  سبد  از  مناسب سهم شرکت 

افزایش یابد. 
و  استراژی  از  انسانی  سرمایه  مدیر  فرهی، 
تمرکز شرکت در حوزه توانمند سازی کارکنان و 
شبکه فروش گفت و افزود: به منظور بالابردن 
برگزاری  فروش،  و شبکه  کارکنان  مهارت های 
دوره های آموزشی تخصصی و عمومی از جمله 
سال  در  انسانی  سرمایه  مدیریت  های  برنامه 

جاری خواهد بود.
بیان  به  نمایندگان استان  ادامه جلسه،   در 
دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند و از بهبود و 
تغییرات اخیر بیمه سرمد ابراز خرسندی کردند. 

استان  صادرات  بانک  شعب  مدیر  با  دیدار 
مازندران از دیگر برنامه های سفر مدیران بیمه 

سرمد به استان مازندران بود. 
مدیر  رمضانی،  حضور  با  ای  جلسه  در 
شعب بانک صادرات استان مازندران جمعی از 
معاونین، مدیران و رئیس کانون بازنشستگان 
بانک استان، ارائه خدمات بیمه سرمد و میزان 
رضایت بیمه شدگان بررسی و در راستای بهبود 
نکاتی  رضایتمندی  افزایش  و  رسانی  خدمت 

مطرح گردید. 
بانک  شعب  مدیر  رمضانی،  جلسه  این  در 
صادرات استان ضمن تبریک به فلاح توری، بر 
همراهی بیمه سرمد در جلسات بازاریابی بانک 
صادرات استان تأکید کرد و افزود: برنامه ریزی 
خواهیم کرد تا زین پس سرپرست شعبۀ بیمه 
سرمد در کمیتۀ بازاریابی بانک نیز حضور داشته 

باشد.

روز درخشان بیمه تجارت نو در 
نمایشگاه الکامپ

نمایشگاه  برگزاری  از  روز  سومین  در 
رئیس  حضور  با  مراسمی  طی  الکامپ۱۴۰۳، 
ایران،  اسلامی  جمهوری  مرکزی  بیمه  کل 
دستاوردهای نوین شرکت بیمه تجارت نو رونمایی 

شد.
به گزارش روابط عمومی بیمه تجارت نو؛ در 
“سازمان  محصولات  از  رونمایی  مراسم 
“سامانه  و  “بنوبانک”  فروش”،  دیجیتال 
هوشمند تحلیلگری داده و پیش بینی ریسک”، 
دکترعلی استادهاشمی رئیس کل بیمه مرکزی 
ج.ا.ا و هیات همراه و دکتر رضوانی مدیرعامل 
حضور  تجارت نو  بیمه  مدیره  هیات  عضو  و 

داشتند.
محصولات جدید این شرکت به منظور ارتقاء 
ارائه  بیمه نامه ها،  فروش  و  خرید  فرآیندهای 
خدمات بانک و بیمه در یک سامانه متمرکز و 
مصنوعی  هوش  فناوری  از  استفاده  همچنین 
ریسک ها  پیش بینی  و  داده ها  تحلیل  برای 

طراحی شده اند.
با حضور در نمایشگاه الکامپ، بیمه تجارت نو 
این دستاوردها، بر نقش  ارائه  با  تا  قصد دارد 
خود در صنعت بیمه و فناوری اطلاعات تأکید 
کند و برای مشتریان خود فرصتی مناسب به 
منظور استفاده از خدمات پیشرفته و مدرن را 

فراهم آورد.
جاری  سال  تیرماه   ۱۲ تا  الکامپ  نمایشگاه 

میزبان بازدیدکنندگان است.

رونمایی از محصول مراقب هوشمند 
در سالن اختصاصی همراه اول در 

الکامپ 1403

محصول مراقب هوشمند با هدف رفع دغدغه 
نمایشگاه  در  سالمندان  و  کودکان  از  مراقبت 
بین المللی الکامپ ۱۴۰۳ و در سالن اختصاصی 

همراه اول رونمایی شد.
به گزارش اداره کل ارتباطات شرکت ارتباطات 
"اتصال  شعار  با  اول  همراه  گروه  ایران،  سیار 
به آینده هوشمند" در رویداد الکامپ ۱۴۰۳ از 
جدیدترین سرویس های دیجیتال با محوریت 

فناوری های جدید نسل پنجم رونمایی کرد.
راستای  در  هوشمند«  »مراقب  محصول 
به  پاسخگویی  برای  و  اول  همراه  راهبردهای 
دغدغه افراد درباره مراقبت از کودکان، سالمندان 
و حیوانات خانگی به بهره برداری رسیده و در 

نمایشگاه الکامپ رونمایی شد.
در آینده ای نزدیک برای وسایل و تجهیزات 
دارای اهمیت، طراحی و توسعه می یابد و برای 
فناوری  از  استفاده  با  محصول  این  بار   اولین 
های پوشیدنی نظیر دستبند، ساعت  یا ردیاب 
 ،GPS هوشمند که دارای قابلیت هایی همچون
... هستند،  و  دکمه اضطرار SOS، سیمکارت 
ردیابی  بومی  پلتفرم  به  اتصال  با  است  قادر 
سالمند و کودک همراه اول، پایش را بر روی 
گوشی تلفن همراه والدین و با استفاده از برنامه 

کاربردی مربوطه فراهم آورد.
مکان  ردیابی  همچون  خدماتی  پلتفرم،  این 
فعلی، تاریخچه مکان و مسیر رفت و آمد، تعیین 
محدوده امن، زمانبندی امکانات ساعت، دریافت 
هشدار در زمان های اضطرار، تماس صوتی و 
های  تماس  و  ها  پیامک  بر  نظارت  تصویری، 
ساعت، کیف پول و نمایش میزان باتری ساعت 

و.. را ارائه می کند.
با توجه به اینکه پلتفرم مربوطه بصورت کاملا 
بومی توسعه یافته است نه تنها مشکلات مربوط 
به نیاز به اتصال به سرورهای خارج از کشور را 
مرتفع می سازد، بلکه به راحتی امکان اضافه 
کردن فیچرها و قابلیت های جدید را بر اساس 

نیاز مشتری و بازار دارد .
المللی  بین  نمایشگاه  در  که  محصول  این 
و  کارها  و  کسب  استقبال  با   ۱۴۰۳ الکامپ 
مشتریان حقیقی مواجه شد، بزودی از سوی 

همراه اول به بازار عرضه خواهد شد.

 چند روز دیگر دومین دور انتخابات ریاست جمهوری 
برگزار می شود و ایران چهاردهمین رئیس جمهور خود 
را خواهد شناخت. مسعود پزشکیان و سعید جلیلی 
دو نامزدی هستند که در دور اول، حائز بیشترین آرا 
شده و به دور دوم راه یافتند؛ اما از آنجا که مهم ترین 
دغدغه جامعه، مباحث اقتصادی است، محور وعده ها 
و مناظره های انتخاباتی بیش از هر چیز، حول مسایل 
اقتصاد می چرخد و دیدگاه های اقتصادی این دو نامزد 
انتخابات ریاست جمهوری می تواند اوضاع سبدهای 

رأیشان را تغییر دهد.
از نگاه کارشناسان، تحریم ها مهمترین مانع پیش 
روی اقتصاد ایران هستند و مسعود پزشکیان بر این 
باور است که همه تلاش خود را برای رفع تحریم باید 
انجام دهیم اما سعید جلیلی دیگر کاندیدای ریاست 
جمهوری به دنبال رفع تحریم ها نیست و می خواهد 
تحریم کنندگان را از تحریم هایشان پشیمان کند. در 
این میان یکی از نسخه های شفابخش جلیلی، حذف 
ملی  پول  با  مبادلات  انجام  و  ایران  اقتصاد  از  دلار 
کشورهای مختلف است. در واقع نسخه ای که سعید 
جلیلی بر آن تاکید دارد، حذف دلار از مبادلات تجاری 

ایران است اما آیا این نسخه قابلیت اجرایی دارد؟
هژمونی دلار حذف شدنی نیست

نفت  وزارت  مشاور  اقدس،  ارض  بهرامی  محسن 
دولت اصلاحات و کارشناس ارشد حوزه بازرگانی در 
گفت وگو با اقتصاد آنلاین گفت: به نظر می رسد که 
هژمونی دلار حذف شدنی نیست. دلار از چند جنبه بر 

اقتصاد ما چنبره دارد.
وی افزود: ما با بریکس و شانگهای که با تلاش زیاد 
عضو آن شدیم، نمی توانیم دلار را حذف کنیم زیرا همان 
کشورهای عضو هم اگر بخواهند با کشور ما با ارز ملی 

خود کار کنند، مجوز FATF را می خواهند.
بهرامی ارض اقدس گفت: برای همین هم علی رغم 
تبلیغات زیادی که انجام شده است، هنوز کاری با این 
پیمان ها از پیش نبرده ایم. شرکای به ظاهر دوست ما 
مثل چین و روسیه که منابع ایران پیش آن هاست، 
به ویژه چین؛ وقتی می خواهد پول های ما را پرداخت 
کند، این پرداخت را به همه بانک ها و همه کشورها 
چین  از  خرید  برای  ما  افزود:  وی  نمی دهد.  انجام 
محدودیت داریم. در حوزه های محدود با کسب مجوز 
را  افُک  باید مجوز  و  انجام می شود  مبادله  آمریکا  از 
داشته باشیم. ضمن اینکه کالای خریداری شده نباید 
دو منظوره باشد یا نامش در لیست های ممنوعه باشد. 
اساسی خریداری  کالاهای  و  دارو  می توانیم صرفا  ما 
کنیم. بهرامی ارض اقدس گفت: با این محدودیت ها 
صرفا می توانیم بخشی از منابع خود را که آنجا سپرده 

است، با هزینه بالا تبدیل کنیم.
وی اضافه کرد: در چین اگر معادل ۶ میلیارد دلار 
این  بانک های  در  یوان  به  سپرده  این  داریم،  سپرده 
کشور وجود دارد. وقتی می خواهیم از بانک چینی منابع 
را دریافت کنیم، باید یوان را تبدیل به یورو یا دلار کنیم 
و از طریق آن بانک چینی، پول تبدیل شده را به طرف 

فروشنده کالا در اروپا پرداخت کنیم.
بهرامی ارز اقدس ادامه داد: به این ترتیب باید یک 
بدهیم که خود  نقل  و  و هزینه حمل  تبدیل  هزینه 
این روند، حداقل ۱۵ درصد، هزینه های پرداختی ما را 
افزایش می دهد. این نگاهی که ما می توانیم دلار زدایی 
و  افغانستان  با  بتوان  و شاید  نیست  منطقی  کنیم، 

پاکستان تهاتر کالایی کرد.
۸۵ درصد صادرات ما به پنج کشور انجام می شود

بهرامی ارض اقدس بیان کرد: یکی از کاندیداها گفته 
است که دلیل ندارد که با آمریکا و چند کشور اروپایی 
باشیم. ۲۲۰ کشور در دنیا هستند که  ارتباط داشته 
می توان با آن ها ارتباط داشت. ولی باید گفت که همه 
آن کشورها در یک طرف قرار دارند و یک طرف دیگر 

اروپا قرار گرفته است.
مراوه  هیچ  کشورها  از  بسیاری  با  ما  افزود:  وی 
اقتصادی نداریم. ۸۵ درصد صادرات ما به پنج کشور 
انجام می شود و از پنج کشور هم محصول وارد می کنیم.

داد:  توضیح  اصلاحات  دولت  نفت  وزارت  مشاور 
کشورهایی که با آن ها تبادلات داریم، ارز جهان نمایی 
که معامله می کنند، دلار و یورو است. یوان و وون کره 
جنوبی را هم در مبادلات نمی پذیرند. در نتیجه این ادعا 
به نظر من عملیاتی نیست. ضمن آنکه هر نوع تبادلی 

به پذیرش FATF برمی گردد و ما تبادل مالی با شبکه 
بانکی جهانی نداریم.

وی افزود: مشکل حمل و نقل پول فقط منحصر به 
بحث خرید کالا هم نیست. در ارتباط با بیمه همین 
مشکل را داریم. در حمل و پرداختی حوزه های دیگر 
هم همین مشکل را داریم. مثل قدیم نیست که بگوییم 
گندم می دهیم، نان می گیریم؛ پیاز می دهیم و سیب 

زمینی می گیریم.
بهرامی ارض اقدس گفت: اکنون اقتصاد ما به دانش 
فنی، تکنولوژی و ماشین آلات نو نیاز دارد که متاسفانه 
دست کشورهای غربی است و این کشورها غیر از دلار 

و یورو از ما پول دیگری نمی گیرند.
وی افزود: البته مسایل مربوط به تحریم هم وجود 
دارد. تحریم یک فضای کلی ایجاد می کند که اقتصاد 
ما نمی تواند در آن نفس بکشد. تحریم مثل یک تونلی 
است که سر و ته آن را بسته اند و ماشین ها مرتب دی 
اکسید کربن تولید می کنند. در آن فضا اصلا نمی شود 
در ماشین ماند بلکه باید در تونل را شکست و به فضای 

باز رسید.
این عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ادامه داد: 
چتر  یک  عملا  و  است  چیزی  چنین  تحریم  فضای 
بسته ای روی سر ما گذاشته است که به جای تولید 
اکسیژن، مرتب دی کسید کربن تولید می کند و امکان 

تنفس در فضای باز اقتصادی را محدود می کند.
وی اضافه کرد: تحریم هزینه های تجارت فرامرزی ما 
را هر روز بیشتر می کند و می توانیم کالاهایمان را در 
بازار هدف به سختی بفروشیم. اکنون کالای مزیت دار 
ما عمدتا کالای خام و فرآوری نشده است. از سوی 
دیگر در بخش واردات مجبور هستیم که کالای چینی 
را  کالای درجه یک  از چین هم حتی  بعضا  بیاوریم. 
نمی آوریم و این هزینه زیادی به اقتصاد ملی تحمیل 

می کند.
بهرامی ارض اقدس بیان کرد: فکر می کنم بدون لغو 
شبکه  اندازی  راه  و   FATF شرایط  پذیرش  تحریم ها، 
ارتباط بین المللی بانکی، نمی توان کاری از پیش برد. در 
این مسیر، ارزی که حرف اول را می زند، جهان روا است 

و همه جا می توان آن را خرج کرد، دلار و یورو است.
کاهش احتمال لغو تحریم ها با آمدن ترامپ

روی  اثر  درباره  بازرگانی  حوزه  ارشد  کارشناس  این 
کار آمدن دولت پزشکیان بر اقتصاد ایران بیان کرد: 
بر اساس شعارهایی که او در این دوره انتخابات داده 
است، پزشکیان به صراحت اعلام کرده است که همه 
تلاشش را برای تایید مجدد برجام و لغو تحریم ها انجام 

می دهد.

وی ادامه داد: منتهی ۵۰ درصد قضیه رفع تحریم ها 
به تلاش ایران ارتباط دارد و ۵۰ درصد بقیه هم به نظر 
طرف مقابل مرتبط است که بپذیرد تحریم ها را لغو 
کند. با روی کار آمدن ترامپ احتمال لغو تحریم ها هم 

کاهش می یابد.
بهرامی ارض اقدس درباره سخنان ترامپ برای انجام 
مذاکرات با ایران، توضیح داد: ایران هم گفته است که 
مذاکره خواهد کرد. کاندیداهای دور اول که به دور دوم 
راه نیافتند، با مذاکره مخالفتی نداشتند اما انجام مذاکره 
برای مذاکره مفهومی ندارد. مثل کاندیدای محترمی 
که پنج سال مذاکره کرد و یک خط توافق ننوشت و 

همانجایی که بودند، باقی ماندند.
وی ادامه داد: اینکه مذاکره برای حل و فصل مسایل 
کنیم یا اینکه مذاکره را به عنوان یک روش دیپلماسی 
برای امتیاز دادن و امتیاز گرفتن پیش ببریم، با هم 
علاقمند  پزشکیان  تیم  می کنم  فکر  است.  متفاوت 

هستند که مذاکره کرده و مشکلات را از بین ببرند.
مشاور وزارت نفت دولت خاتمی با اشاره به تجربیات 
اول  دولت  در  گفت:  برجام  امضای  از  پس  مثبت 
روحانی، وقتی که ظریف پشت تریبون رفت و اعلام 
در  بنیادی  اتفاق  هیچ  بدون  کردیم،  توافق  که  کرد 
اقتصاد، دلار یکباره ۳۰ درصد ارزان شد. این کاهش 
قیمت در شرایطی رخ داد که هیچ اتفاق اساسی در 

اقتصاد ما نیفتاده بود یا معجزه ای رخ نداده بود.
وی اضافه کرد: به محض اعلام توافق و دو سال بعد 
از توافق، گروه های زیادی به ایران آمدند. ۲۲۰ هیات 
خارجی که بعضا در راس آن رئیس جمهور یا نخست 
وزیر آن کشور بود، راهی ایران شدند. کشوری مثل 
آلمان به سرپرستی دو وزیر قدرتمند کابینه اش دو بار 

هیات به ایران اعزام کرد.
تجربه رشد اقتصادی ۱۲.۵ درصدی

اصلا  ما  آن سال ها  در  اقدس گفت:  ارض  بهرامی 
امکان پذیرایی از هیات های بیشتر را نداشتیم و این 
نمی دادیم.  وقت  هیات ها  پذیرش  برای  که  بودیم  ما 
در همان دو تا سه سال اول بعد از برجام تورم تک 
رقمی شد و رشد اقتصادی حتی ۱۲.۵ درصدی را تجربه 

کردیم.
وی اضافه کرد: این نشان می دهد که اقتصاد نیاز به 
فضای باز برای حرکت دارد و هر وقت دریچه ای باز شد، 
اقتصاد هم رشد کرد. مجددا که این دریچه بسته شد، 
شاهد تورم های کمرشکنی بودیم که در تاریخ انقلاب و 

بعد از انقلاب بی سابقه است.
این عضو هیات نمایندگان اتاق ایران یادآور شد: طی 
پنج سال گذشته همیشه طبق اعلام رسمی، تورم کشور 

غیر  آمارهای  اساس  بر  است.  بوده  درصد   ۴۰ بالای 
رسمی در بعضی از حوزه ها تا ۶۰ و ۶۵ و در حوزه مواد 

غذایی تا ۸۰ درصد تورم را هم شاهد بودیم.
وی اضافه کرد: از دو روز پیش هم مطرح شد که آقای 
طیب نیا قرار است که هماهنگ کننده اقتصادی دولت 
پزشکیان باشد. بهرامی ارض اقدس امیدوار است: با 
 ،FATF مواضع پزشکیان برای رفع تحریم ها، پذیرش
مذاکره با دنیا و حل و فصل مسایل بین المللی؛ اگر او 
بیاید و به وعده هایی که داده است در حد توانش عمل 
کند، از سوی دیگر طرف خارجی هم زمینه پذیرش و 
پیش گامی را داشته باشد، به کمک طیب نیا باید منتظر 

دورانی شبیه دوران خاتمی باشیم.
به گفته بهرامی ارض اقدس، در آن شرایط، زمانی که 
آقای خاتمی مستقر شدند، سفرای کشورهای اروپایی 
از ایران رفته بودند اما به کشور برگشتند. علی رغم اینکه 
توسعه  و  نبود  اقتصادی  شعار دولت خاتمی، شعار 
سیاسی مقدم بر شعارهای او بود اما توسعه اقتصادی 

هم اتفاق افتاد.
بهترین شاخص های اقتصادی مربوط به دولت خاتمی

مشاور وزارت نفت دولت خاتمی توضیح داد: بهترین 
شاخص های اقتصادی ما مربوط به دوران خاتمی است. 
می تواند  پزشکیان  دولت  سیاست های  می کنم  فکر 
داشته  خاتمی  سیاست های  به  زیادی  شباهت های 
باشد و به نظر می رسد که اگر آن مسیر با همان نگاه 
دنبال شود، باید امیدوار بود که اقتصاد از این شرایط 
نامناسبی که متاسفانه روند بدتر شدن آن شدت و 

سرعت بیشتری گرفته است، نجات یابد.
وی یادآور شد: با تداوم روند فعلی عقب ماندگی 
به  نیاز  و  می شود  بیشتر  صنعتمان  و  ماشین آلات 
حاضر  حال  در  زیرا  می یابد.  افزایش  سرمایه گذاری 
سرمایه داخلی مستهلک شده و مصرف شده است. در 
اقتصادی که به نفت وابسته است، امروز خود صنعت 
نفت سالانه ۲۰ میلیارد دلار نیاز دارد که بازسازی شده و 

بتواند نیاز مصرف داخلی انرژی را تامین کند.
و  پتروشیمی  صنعت  گفت:  اقدس  ارض  بهرامی 
صنایع ارزآور دیگر همه به سرمایه گذاری احتیاج دارد. 
اشتغال به سرمایه گذاری احتیاج دارد و سرمایه داخلی 
کفایت نمی کند. اصلاح این مسیرها ممکن نیست مگر 
اینکه ما حتما روابطمان با دنیا را بهبود ببخشیم و زمینه 
ورود سرمایه خارجی را فراهم کنیم. نگاه دولت پزشکیان 
این است که این امکان را فراهم می کند. حداقل به 
پزشکیان  سخنان  در  موارد  این  موضع،  اعلام  لحاظ 
مقابل چنین  در طرف  که  در حالی  مطرح می شود، 

صراحتی وجود ندارد.

رئیس کل بیمه مرکزی که روز دوشنبه از بیست و هفتمین نمایشگاه 
الکامپ بازدید کرد، در غرفه بیمه دی حضور یافت و عملکرد مالی این 
شرکت در سال گذشته را سودآور دانست. به گزارش روابط عمومی و 
امور بین الملل بیمه دی، "علی استاد هاشمی" افزود: بیمه دی در سال 
۱۴۰۲ توانست سودی حدود سه برابر بیشتر از مدت مشابه سال ۱۴۰۱ 
کسب کند که این مهم حاکی از روند رو به رشد این شرکت است. وی در 
خصوص عملکرد بیمه دی بیان کرد: این شرکت توانسته در سال گذشته 
تنوع پرتفوی خود را ارتقا دهد و در حوزه بیمه های خرد برنامه ریزی 
دقیقی داشته و آمار و نتایج حاکی از پیشرفت این امر در بیمه دی است. 
استادهاشمی در خصوص حضور صنعت بیمه در نمایشگاه الکامپ، 

گفت: شرکت های بیمه امسال به صورت منسجم در این نمایشگاه حضور 
پیدا کردند و اختصاص یک سالن به این صنعت با حضور شرکت های 
بیمه، استارت آپ ها و شرکت های فناوریِ فعال در این عرصه، نویدبخش 
روزهای روشنی برای صنعت بیمه خواهد بود. وی در ادامه بیان کرد: در 
بیمه مرکزی سعی بر این است تا بتوانیم فضا و زیرساخت های مناسبی 
در حوزه فناوری های دیجیتال و تجارت الکترونیک ایجاد کنیم تا همه 
شرکت ها بتوانند فرصت حضور در بازارهای جدید را پیدا کنند. رییس کل 
بیمه مرکزی تصریح کرد: بیمه دی از شرکت هایی فعال در عرصه کسب 
و کار دیجیتال بوده و در زمینه بیمه های درمان و خودرو توانسته از این 

فناوری های نوین در ارائه خدمت به مشتریان استفاده کند.

طیب نیا شرایط اقتصادی دولت اصلاحات را رقم می زند؟

هژمونی دلار حذف شدنی نیست
گروه اقتصاد - کارشناس ارشد حوزه اقتصادی با تاکید بر اینکه هژمونی دلار حذف شدنی نیست، حضور طیب نیا در راس تیم اقتصادی پزشکیان را عاملی 

برای رقم خوردن شرایط اقتصادی دولت خاتمی اعلام کرد.

بیمه دی سال پر سودی را پشت سر گذاشترئیس کل بیمه مرکزی:

از نگاه 
کارشناسان، 

تحریم ها 
مهمترین مانع 

پیش روی اقتصاد 
ایران هستند 
و پزشکیان بر 
این باور است 
که همه تلاش 

خود را برای رفع 
تحریم باید انجام 
دهیم اما جلیلی 

به دنبال رفع 
تحریم ها نیست و 
می خواهد تحریم 

کنندگان را از 
تحریم هایشان 

پشیمان کند

دیگر زمان آن فرا رسیده صنعت بیمه از وضعیت »تشخیص و پرداخت خسارت« به 
وضعیت هوشمندانه »پیش بینی و پیشگیری« تغییر حالت دهد و این تغییر استراتژیک 
را فقط با انجام اقدامات مؤثر در مسیر تحول دیجیتال و از طریق توسعه هوش مصنوعی 

در صنعت بیمه می توان پی گرفت.
این تغییری است که به زودی هوش مصنوعی در صنعت بیمه رقم خواهد زد، تغییری 
که شرایط را برای تمام رشته های بیمه عوض خواهد کرد و مسلم است که در این  فضای 

دینامیکی دیگر خبری از نرخ مصوب و سایر متغیرهای سنتی صنعت بیمه نخواهد بود.
برای مثال باید برای تغییر حالت رانندگی توسط انسان یا ربات در خودروهای جدید، نرخ 
بیمه و میزان پرداخت خسارت آن نیز تغییر  کند حتی اگر مسیر دیگری را برای رسیدن به 
مقصد انتخاب شد نیز شرایط پوشش بیمه با توجه به میزان شلوغی و میزان ریسک در 
مسیر جدید نیز باید تغییر کند.شاید وقت آن رسیده باشد برای تعیین نرخ بیمه مسئولیت 
و رسیدگی به خسارات آن نیز از ابزار هوشمند در متاورس برای بازرسی مجازی شرایط 
استفاده کرد.باید قبول کرد در حال حاضر صنعت بیمه از یک بیمه گر هوشمند فاصله 
دارد و تنها با تخفیف های متوالی رقبا با یکدیگر در این بازار روزگار می گذرانند اما می توانیم 
این تخفیف های مکرر که در زمان بروز حادثه آرامشی را به دنبال نخواهد داشت را با 

مؤلفه هایی برای حفظ زیست بوم صنعت بیمه به ترتیب زیر جایگزین کرد.
در  دروغین  ادعاهای  کشف  و  پیچیده  کلاه برداری های  تشخیص   : تقلب  کشف 
صنعت بیمه، یکی از بزرگ ترین چالش ها است. تصادفات ساختگی، آتش سوزی های 
خودخواسته، اموال سرقتی دروغین، هزینه های چند برابر تعمیرات و صورت حساب های 
درمان و… از جمله این تقلبات هستند با استفاده از کاربرد هوش مصنوعی در صنعت 

بیمه از طریق یادگیری ماشین می توان از این دست تخلفات جلوگیری کرد و الگوهای 
تکراری تخلف را از صنعت بیمه زدود.ارزیابی ریسک:بیمه یک تجارت مبنی بر شناخت 
و ارزیابی ریسک است اکنون ابزارهای هوش مصنوعی مانند یادگیری ماشین، یادگیری 
عمیق، فناوری بینایی کامپیوتر، اینترنت اشیا می تواند به شناسایی این خطرات کمک 
کند و فرآیند پذیره نویسی را تسریع بخشد.باید خاطر نشان کرد ارزیابی و قیمت گذاری 
ریسک مستلزم تحقیقات گسترده است و می توان به جای تکیه بر تعاملات حضوری 
برای ارزیابی ریسک، بیمه گران الگوریتم های فناورانه را جایگزین کنند تا فرآیندها هوشمند، 

دقیق، سریع و کارآمد شوند.
شخصی سازی قیمت ها : به منظور قیمت گذاری دقیق تر، هوش مصنوعی می تواند داده ها 
را مؤثر و دقیق جمع آوری کند. به این ترتیب شرکت های بیمه می توانند از این داده ها 
به منظور تعیین نرخ های انحصاری به هر فرد استفاده کنند در واقع ارزیابی ریسک دقیق تر 
به معنای حق بیمه مناسب تر برای هر فرد است؛ و باید توجه داشت بیشترین تفاوت 
در صنعت بیمه در فضای هوشمند آینده فقط در شخصی سازی قیمت هاست به این 
ترتیب با داده های بیشتر می توان شاهد سفارشی سازی محصولات و پرداخت هزینه های 
مناسب تر بود. باید قبول کرد که آینده نه چندان دور الگوی احترام به مشتری تغییر 
خواهد کرد و دیگر بر پایه توجه به نیازها، ترجیحات و سبک زندگی متفاوت و انحصاری 
آنها استوار خواهد بود؛ بنابراین مشتریان فردای صنعت بیمه انتظار دارند که سیاست های 
فردی  ویژگی های  و  ترجیحات  اساس  بر  توصیه هایی  و  وفاداری  برنامه های  شخصی، 
خود داشته باشند.می توان به موارد بالا موضوعات مرتبط به توسعه فناوری در صنعت 
مالی توسط بلاک چین ها را نیز به عنوان یک ارزش افزوده در صنعت بیمه اضافه کرد و 

 دنیای بزرگ تری را ترسیم کرد.  ضرورت توسعه صنعت بیمه با استفاده از فناوری نوین
آنچه مسلم است صنعت بیمه برای به روز بودن و توسعه نیاز به استفاده از فناوری های 
جدید، به منظور ایجاد مزیت رقابتی، سهولت در ارائه خدمات بیمه ای در کلیه مراحل دارد 
باید با ظهور و توسعه فناوری های جدید با تفکری سیستمی و بنیادین مسیر درست را طی 
کند تا بتوان در مسیر تحول دیجیتال در زیست بوم صنعت بیمه به »کسب وکار متمرکز 

بر کلیک« دست یافت.

یادداشت دکتر بهاری فر مدیرعامل شرکت بیمه حکمت صبا به بهانه برگزاری نمایشگاه الکامپ


